

## **PROTOKÓŁ**

**z posiedzenia wspólnego Komisji Rewizyjnej oraz Komisji Planowania Budżetu,  
Rozwoju Gospodarczego, Ochrony Środowiska i Przyrody,  
które odbyło się dnia 19 sierpnia 2019 roku**

w Gminnym Centrum Zachowania Dziedzictwa Kulturowego, Informacji i Edukacji  
w Wilamowicach, ul. Paderewskiego 3, I piętro – sala konferencyjna

### **Posiedzeniu przewodniczyli:**

**Kazimierz Cebrat – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej**

**Jerzy Norymberczyk – Przewodniczący Komisji PBRGOŚiP**

### **Obecni:**

**3 członków Komisji Rewizyjnej na stan 3**

**6 członków Komisji PBRGOŚiP na stan 6**

zaproszeni – wg listy obecności załączonej do protokołu.

**Czas trwania posiedzenia:** od godz. 14.30 do godz. 15.20.

## **PRZEBIEG POSIEDZENIA:**

### **Punkt 1. Otwarcie i stwierdzenie prawomocności.**

**Przewodniczący Kazimierz Cebrat** otworzył posiedzenie i powitał zebranych. Na podstawie listy obecności stwierdził, że w dzisiejszym posiedzeniu wspólnym uczestniczy 3 członków Komisji Rewizyjnej oraz 6 członków Komisji PBRGOŚiP, posiedzenie jest prawomocne.

### **Punkt 2. Zatwierdzenie porządku posiedzenia.**

**Przewodniczący Kazimierz Cebrat** odczytał porządek posiedzenia, który wszyscy otrzymali:

### **Porządek posiedzenia:**

1. Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie prawomocności.
2. Zatwierdzenie porządku posiedzenia.

3. Omówienie informacji o zmianie dochodów i wydatków budżetowych oraz zmianach w Wieloletniej Prognozie Finansowej.
4. Sprawozdanie z realizacji Programu Współpracy Gminy Wilamowice z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie za rok 2018.
5. Zaopiniowanie projektów uchwał w sprawie:
  - 1) rozpatrzenia protestu wyborczego dotyczącego wyboru w dniu 19 maja 2019 roku Sołtysa i Rady Sołeckiej Sołectwa Pisarzowice, wniesionego w dniu 22 maja 2019 roku,
  - 2) określenia wzoru wniosku o wypłatę dodatku energetycznego,
  - 3) powołania zespołu do zaopiniowania kandydatów na ławników,
  - 4) zaciągnięcia kredytu długoterminowego na pokrycie planowanego deficytu budżetu.
6. Sprawy bieżące.
7. Zakończenie posiedzenia.

**Przewodniczący Kazimierz Cebrat** – Czy ktoś ma uwagi do odczytanego porządku posiedzenia? Nie ma uwag. Kto jest „za” przyjęciem porządku posiedzenia?

„Za” – 9 głosów.

**Punkt 3. Omówienie informacji o zmianie dochodów i wydatków budżetowych oraz zmianach w Wieloletniej Prognozie Finansowej.**

Informację odczytała **Skarbnik Gminy Anna Gajda**.

Informacja stanowi załącznik nr 1 do protokołu.

**Radny Rafał Rogala** – Nie bardzo rozumiem przeniesienie kwoty 42.768,00 zł z WFOŚ-u, chodzi o samą klasyfikację, Dz. 010 rozdz. 01010 § 6210.

**Skarbnik Anna Gajda** – To jest infrastruktura wodociągowa i sanitacyjna wsi oraz paragraf dotacji bo jest to robione przez Zakład Wodociągów i Kanalizacji.

**Burmistrz Marian Trela** – To jest „włał – wylał”, ta sama kwota została, tylko ze względu na to, że podpisaliśmy umowę o umorzenie takiej kwoty, musieliśmy tą kwotę z umorzenia,

bo takie są zasady, przeznaczyć na zadanie inwestycyjne, które realizujemy. W związku z tym zdejmujemy zabezpieczone środki własne a wkładamy taką kwotę z umorzenia pożyczki.

**Radny Michał Sztafiński** zapytał o przyjęcie do budżetu środków w sprawie udzielenia pomocy finansowej z budżetu Województwa Śląskiego na realizację zadań w konkursie „Inicjatywa sołecka” w kwocie 60.000 zł.

Drugie pytanie, na jaki wykup gruntów miały być przeznaczone środki 5.000 zł na ulicy Krakowskiej w Heczmarowicach.

**Burmistrz Marian Trela** – Został ogłoszony konkurs przez Urząd Marszałkowski na tzw. inicjatywy sołeckie, maksymalnie gmina mogła pozyskać 60.000 zł, wystosowaliśmy taki wniosek na Radę Sołecką w Pisarzowicach, konkretnie chodzi o parking za Domem Ludowym w Pisarzowicach. Oczywiście nie jest on jeszcze zrobiony, musimy ogłosić przetarg.

**Kierownik Wydz. SG Kazimiera Gabryś** wyjaśniła, że kwota 5.000 zł miała być przeznaczona na wykup gruntu przy ulicy Polnej, na połączeniu z ulicą Krakowską, pod drogę publiczną, do czego nie doszło, właścicielka gruntu nie chce rozmawiać, nie można nawiązać porozumienia. Środki zostaną przeznaczone na inny cel.

**Punkt 4. Sprawozdanie z realizacji Programu Współpracy Gminy Wilamowice z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie za rok 2018.**

Temat omówił **Sekretarz Gminy Andrzej Koltun**.

**Przewodniczący Kazimierz Cebrat** – Sprawozdanie otrzymaliśmy, czy są pytania? Nie ma, przechodzimy do następnego punktu.

**Punkt 5. Zaopiniowanie projektów uchwał w sprawie:**

Od tego miejsca posiedzeniu przewodniczył **Jerzy Norymberczyk Przewodniczący Komisji PBRGOŚiP**.

- 1) rozpatrzenia protestu wyborczego dotyczącego wyboru w dniu 19 maja 2019 roku Sołtysa i Rady Sołeckiej Sołectwa Pisarzowice, wniesionego w dniu 22 maja 2019 roku,

Temat omówił **Sekretarz Gminy Andrzej Koltun**.

**Przewodniczący Jerzy Norymberczyk** – Czy są pytania? Zaopiniujemy projekt uchwały, stanowisko Komisji Rewizyjnej w tej sprawie będzie przedstawione na sesji. Kto jest „za” pozytywną opinią o przedstawionym projekcie uchwały?

„Za” - 8 głosów, „przeciw” - 0 głosów, „wstrzymało się” - 1 głos.

## 2) określenia wzoru wniosku o wypłatę dodatku energetycznego,

Temat omówił **Burmistrz Marian Trela**.

**Przewodniczący Jerzy Norymberczyk** – Czy są pytania?

**Radny Michał Sztafiński** – Dodatek mogą otrzymać osoby, które dostają dodatek mieszkaniowy, tak?

**Kierownik GOPS Jolanta Wójcik-Wykręt** – Tak, z tym, że nie każda osoba, która dostaje dodatek mieszkaniowy automatycznie otrzyma dodatek energetyczny.

**Radny Rafał Rogala** – Jak czytałem w niektórych gminach były jakieś opłaty 10 zł za przyjęcie wniosku, czy ta opłata jest w tym momencie zniesiona?

**Kierownik GOPS Jolanta Wójcik-Wykręt** – My nie pobieraliśmy takich opłat i nie słyszałam o tym.

**Radny Rafał Rogala** – Niektórzy twierdzili, że cały dodatek to jest niewiele większa kwota od tych opłat pobieranych przez gminę.

**Burmistrz Marian Trela** – Dodatki faktycznie są bardzo niskie.

**Kierownik GOPS Jolanta Wójcik-Wykręt** – Na jedną osobę jest ok. 11 zł.

**Przewodniczący Jerzy Norymberczyk** – Kto jest „za” pozytywną opinią o przedstawionym projekcie uchwały?

„Za” - 9 głosów, „przeciw” - 0 głosów, „wstrzymało się” - 0 głosów.

## 3) powołania zespołu do zaopiniowania kandydatów na ławników,

Temat omówił **Sekretarz Gminy Andrzej Kołtun**.

Proponowany skład zespołu do zaopiniowania zgłoszonych kandydatów na ławników Sądu Rejonowego w Bielsku-Białej, na kadencję w latach 2020 – 2023:

- 1) Pan Kazimierz Cebrat - Przewodniczący
- 2) Pani Stanisława Kudłacik - Zastępca Przewodniczącego
- 3) Pan Andrzej Kołtun - Sekretarz
- 4) Pan Edward Grzywa - Członek
- 5) Pan Andrzej Nycz - Członek

Do zadań zespołu należy opracowanie i przedstawienie na sesji Rady Miejskiej w Wilamowicach opinii o zgłoszonych kandydatach na ławników w szczególności w zakresie spełnienia przez nich wymogów określonych w ustawie z dnia 27 lipca 2001 roku prawo o ustroju sądów powszechnych.

**Przewodniczący Jerzy Norymberczyk** – Czy są pytania? Nie widzę. Kto jest „za” pozytywną opinią o przedstawionym projekcie uchwały?

„Za” - 9 głosów, „przeciw” - 0 głosów, „wstrzymało się” - 0 głosów.

#### **4) zaciągnięcia kredytu długoterminowego na pokrycie planowanego deficytu budżetu.**

**Burmistrz Marian Trela** wyjaśnił zmianę w projekcie uchwały, którą proponuje radca prawny, tytuł projektu obecnie brzmi: w sprawie zaciągnięcia przez Gminę Wilamowice kredytu długoterminowego na pokrycie planowanego deficytu budżetu Gminy Wilamowice w 2019 roku. Kwota kredytu wymieniona w § 3 w wysokości 2.465.000,00 zł otrzymuje dodatkowo harmonogram spłat w rozbiciu na poszczególne lata 2020 – 2024.

**Burmistrz Marian Trela** – Deficyt mieliśmy już przy zatwierdzaniu budżetu na rok 2019 w tej chwili będzie potrzeba zaciągnięcia kredytu, do końca września kończymy inwestycję związaną z budową kanalizacji i oczyszczalni ścieków.

**Radny Bogdan Grzech** – Jakie są koszty tego kredytu?

**Skarbnik Anna Gajda** – To dopiero w przetargu wyjdzie.

**Burmistrz Marian Trela** – Ujmiemy to przy opracowaniu budżetu na następne lata i na bieżący rok również.

**Skarbnik Anna Gajda** – My ten kredyt mamy zaplanowany w budżecie na ten rok i mamy również zaplanowane odsetki na pokrycie pewnych kwot, a jakie to będą kwoty to zależy od przetargu, gdzie wybiera się najkorzystniejszą ofertę, tam gdzie te odsetki będą najniższe.

**Burmistrz Marian Trela** – Zaplanowana w budżecie kwota powinna wystarczyć na spłatę odsetek.

**Radny Michał Sztafiński** – Głównym dochodem jest podatek od osób fizycznych, jak to wygląda na dzień dzisiejszy?

**Skarbnik Anna Gajda** – Jest to ok. 1 – 1,5% mniejsze wykonanie niż w roku ubiegłym. Teraz przychodzą zmiany w podatku odnośnie osób do 26 lat, uważam, że tutaj nie powinno być dużych strat, jest to niewielka grupa osób. Od października wchodzi zmiana na 17%, wzrost kosztów uzyskania, i tutaj na pewno jakieś straty będą.

**Burmistrz Marian Trela** – Procentowo do końca lipca podatek dochodowy od osób fizycznych kształtuje się na poziomie ubiegłego roku. Szacujemy, że w roku następnym będzie o 2 mln zł mniej dochodu Gminy Wilamowice, w tej chwili mamy 20 mln zł podatku dochodowego od osób fizycznych, jeżeli nie będzie żadnego wzrostu, to w roku następnym będzie 18 mln zł.

**Przewodniczący Jerzy Norymberczyk** – Czy są jeszcze pytania? Nie widzę. Kto jest „za” pozytywną opinią o przedstawionym projekcie uchwały?

„Za” - 9 głosów, „przeciw” - 0 głosów, „wstrzymało się” - 0 głosów.

#### **Punkt 6. Sprawy bieżące.**

**Radny Stanisław Faruga** – Jak postępują prace wewnątrz hali sportowej w Dankowicach?

**Burmistrz Marian Trela** – Wykonawca chce nam przekazać inwestycję do końca grudnia, po wykonaniu odbioru, zrobimy oficjalne otwarcie, w styczniu czy w lutym, płatności będą dopiero w następnym roku, takie mamy uzgodnienia. Obecnie budynek docieplany jest od tyłu. Sprawy socjalne są już zakończone, na sali nie ma jeszcze wylewki. Będzie też dodatkowe pomieszczenie – sala rehabilitacyjna.

**Pan Burmistrz** zaproponował Przewodniczącą Rady Miejskiej aby w miesiącu wrześniu zorganizować przejazd radnych i pracowników urzędu po inwestycjach realizowanych na terenie gminy.

**Przewodnicząca RM Stanisława Kudłacik** – Dobrze, ustalimy to sobie.

**Radny Michał Sztafiński** – Odnosnie szkód powodziowych, te wnioski przeszły?

**Burmistrz Marian Trela** – Mieliśmy wizytację, wnioski zostały sporządzone i przekazane do Urzędu Wojewódzkiego. Zobaczymy czy wszystkie wnioski zostaną uwzględnione, są jeszcze kwestie własnościowe dróg.

**Kierownik Wydz. SG Kazimiera** – Były wątpliwości co do uregulowań prawnych tych dróg na drogi publiczne.

**Przewodniczący Jerzy Norymberczyk** – Czy są pytania? Nie widzę.

#### **Punkt 7. Zakończenie posiedzenia.**

**Przewodniczący Komisji Jerzy Norymberczyk** ogłosił zakończenie posiedzenia wspólnego Komisji Rewizyjnej oraz Komisji Planowania Budżetu, Rozwoju Gospodarczego, Ochrony Środowiska i Przyrody (godz. 15.20).

**Przewodniczący Komisji  
Rewizyjnej**

**Kazimierz Cebart**

**Przewodniczący Komisji  
PBRGOŚiP**

**Jerzy Norymberczyk**

Protokołowała:  
Ewa Smolarska